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Gondolatok 

Ha rosszat hallasz valakiről, óvakodva hidd el. A hírnek s pletykának gyakran semmi alapja nincs s a legtöbb 

esetben nagyítva s eltorzítva terjed tovább. Az emberiség általában és az egyes emberek is nem ritkán olyan jók, minők 

lehetnének s lenniök kellene, de ritkán oly rosszak, minőknek őket a gonosz akaratú rágalom festi. És ha kénytelen 

vagy is elhinni a hallott tényt, mert valóságán lehetetlen kételkedned, ne ítélj azonnal, ne kárhoztass kíméletlenül. 

A hír, még ha való is, csak magát a tényt mondja el, s hallgat azon előzményekről, melyeknek talán kényszerítő 

hatalma a tényt előidézte s melyek a tettet magát gyakran más alakban tüntetik elő. 

Deák Ferenc Vörösmarty Ilonához intézett leveléből. 

Rövid bemutatkozás 

Deák Péter, az Eötvös Loránd Tudományegyetem kémia – latin osztatlan tanári szakos, budapesti 

hallgatója vagyok 2015 óta. Remélem, a következő tanévben már kémia alapszakon folytathatom 

tanulmányaimat.  

Tapasztalat, indíttatás 

Gimnazista koromban kezdtem el részt venni a diákképviseletben. Több évnyi szünet után kellett beindítanunk ott a 

diákönkormányzat működését. Ekkor kért föl a testület, hogy készítsem el saját szervezeti és működési szabályzatunk 

tervezetét – mivel azt nem lehetett megtalálni – az akkor érvénybe lépő új közneveli törvénynek megfelelően. Az ide 

vonatkozó jogszabályok megismerése, széleskörű egyeztetés és sok megbeszélés után készülhetett el. Természetesen 

nem volt tökéletes, egy évre rá a módosítási tervezet elkészítéséével szintén engem bíztak meg. Ez már annyira 

hasznavehetőnek bizonyult, hogy az elmúlt öt ébven módosítások nélkül van érvényben. 

Ez azért lehetséges, mert törekedtem a túlszabályozás elkerülésére, többszintű szabályozást vezettem be. Így 

lehetőség van arra, hogy az élet új kihívásaira is gyors választ tudjon adni a szabályozás. 

Amikor egyetemista lettem, szívesen bekapcsolódtam volna a Hallgatói Önkormányzat 

munkájába, de akkor helyzetem (tanulmányaim, magánéleti körülményeim) ezt nem tette lehetővé 

számomra. 

Tavaly – hűséges olvasóként – a Tétékás Nyúzt lapozva találtam rá az Ellenőrző Bizottsági tag 

pályázatra. Nagyon megörültem neki, mert korábban is ez a munka volt számomra a legszim-

patikusabb. Papp Tamás igazán kedvesen és készségesen fogadott. Minden tőle telhetőt megtéve 

igyekezett bevezetni a gyakorlati teendők gyors és hatékony elvégésébe. Több Küldöttgyűlésen is 

szavazatszámlálóként segédkezhettem.  

Emellett Horváth Luca jelölése és a Küldöttgyűlés határozata folytán részt vettem a Kovács 

Fanni vezette Választási bizottság munkájában, az idei választások megszervezésében. 

F. hó 4-én tettem sikeres szóbeli vizsgát Papp Tamásnál az Alapszabály; a Küldöttgyűlés,  

a Választmány, az Ellenőrző -, valamint a Választási Bizottság ügyrendjéből. 

Tervek, ötletek 

Nem tagadom, eredeti tervem az egy bizottság munkájához való csatlakozás lett volna, ám Papp 

Tamás lemondása óta úgy tűnik, rajtam kívül más nem érdeklődött. Ez kissé elszomorított, mert  

a csapatmunka híve vagyok: két koponya jobb, mint egy, s így tovább. Most abban a remény- 

ben adom be jelent pályázatom, hogy ennyivel is növekszik a kilátás egy többtagú Ellenőrző  

Bizottságra. 



Terveim között nem szerepelnek nagysúlyú reformok, pusztán az Ellenőrző Bizottság feladatinak 

lelkiismeretes ellátása. Ötleteim persze akadnak, de nem szeretném erőltetni őket. 

Eddigi szerény tapasztalataim alapján (konkrétabban: a Választási Bizottság néhány tanácstalan 

helyzete után) ötlött föl bennem, hogy milyen hasznos lenne, ha a szabályzatok mellett egy-egy 

bizottság, tisztség hatékony munkáját és új tagjait segíthetné valamiféle vademecum, FAQ, mely 

praktikus szempontok alapján gyakorlati vezérfonalként szolgálhat. Persze, ez nem helyettesítené 

az élőszót, de nagyon hatékonyan kiegészítené. Valami, ami nem szabályzat, de hivatalos: mint 

egy jó receptkönyv, amitől el lehet térni, de alapvetően eligazít. (Hasonló gondolattal, de nem 

ugyan ezzel, találkoztam már Szabó Áron 2016-os pályázatában is.) Ha mások is látnának ebben 

fantáziát, szívesen venném ki részem ilyenek elkészítésében. 

Ezzel párhuzamosan jó ötletnek tartom Bódizs Szabolcs 2017-es pályázatában is megfogalma-

zott határozattárat, bár lehet, egyszerűsíteni kellene az alapgondolaton, és csak a hosszútávon is 

meghatározó határozatokat (és állásfoglalásokat) kellene összegyűjteni és napra készen tartani. 

Dohány-Juhos Nikolett és Papp Tamás is fölhívták a figyelmem arra, hogy az Ellenőrző  

Bizottságnak a jövőben továbbra is figyelmet kell szentelnie a különböző fogadóórák kérdésének. 

Nem szeretném a szabályok mennyiségét növelni, de f. év márciusi Választmány is foglalkozott 

a kérdéssel, és így magam is fontosnak tartom.  

Papp Tamással az Állami Számvevőszék vizsgálatáról is beszéltünk. Egyetértettünk abban, 

hogy a Hallgatói Önkormányzatnál természetes (de viszonylag gyakori) személyi változások nem 

kedveznek a beszámolók, jegyzőkönyvek stb. dokumentumok megőrzésének és visszakereshető-

ségének. Ezen csak fokozott munkafegyelemmel lehet úrrá lenni az önkormányzati ciklusok for-

dulóján: az ezzel kapcsolatos szabályozás azonban túl nagy terheket ró az elnökre, ezért kevéssé 

hatékony (vö. Asz. 75. § (4) ). E kérésben szeretnék életszerű változások kidolgozásában segéd-

kezni az Önkormányzat tisztviselőinek. 

Összegzés 

Szeretném segíteni az elnök és az Önkormányzat munkáját az Ellenőrző Bizottság tagjaként,  

annak feladatait ellátva: ehhez kérem a tisztelt alakuló Küldöttgyűlés bizalmát. Igyekszem majd 

újraépíteni a többtagú Ellenőrző Bizottságot. 

Abban a szellemben szeretném megkezdeni a munkát, amelyet Választási Bizottságbeli mun-

kánk során Kovács Fannitól tanultam: nem baj, ha rögtön nem tudjuk a megoldást egy adott 

problémára – merjük ezt bevallani, időt kérni, utána járni és merjünk kérdezni azoktól, akik  

korábban szembesülhettek hasonló kérdéssel. 

 

Budapest, 2018. május 5.  

 

Deák Péter 

elérhetőségem: deakpe[at]cæsar.elte.hu 

  


